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_______________________________________________________________________________________________ 

Vedtægtsændringer 
_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 1: Vedtægtsændring fra Hovedbestyrelsen (HB) til 
repræsentantskabsmødet 
Forslagsstiller: Hovedbestyrelsen 

Forslag: 

§3.3. Der er følgende medlemskaber:  
• Medlem 
• Dobbeltmedlem 
• Virksomhed 
• Støttemedlem 

  

Nuværende vedtægter: 

3.3.  Der er følgende medlemskaber: Et under 18 år, et over 18 og virksomhedsmedlemskab, herunder 

skole-, bo- og aktivitetssteder.   

Forklaring og motivation: 

HB foreslår at ændre medlemskategorierne til 

• Medlem 

• Dobbeltmedlem 

• Virksomhed 

• Støttemedlem 

HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB anbefaler at stemme for dette forslag.  

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Forslag 2: Flytning af repræsentantskabsmødet 
Forslagsstiller: Hovedbestyrelsen 

Forslag: 

Flytte repræsentantskabsmødet til inden medio juni. 

Vil skulle ændres i §4 Repræsentantskabet. 

4.5. Ordinært repræsentantskabsmøde afholdes hvert år inden medio juni. 
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4.6. Ordinært repræsentantskabsmøde indkaldes elektronisk til alle valgte repræsentanter med mindst 8 

ugers varsel. 

4.7. Indkaldelsen skal offentliggøres på Autismeforeningens hjemmeside, samme dag som indkaldelsen 

udsendes. Indkomne forslag til behandling på repræsentantskabsmødet og opstillinger skal være 

sekretariatet i hænde senest 6 uger før repræsentantskabsmødets afholdelse. Hovedbestyrelsen kan 

beslutte, at der som supplement til fysisk fremmøde på repræsentantskabsmødet gives adgang til, at man 

kan deltage elektronisk, uden at være fysisk til stede, og herunder deltage i afstemninger og valg, eller at 

repræsentantskabsmødet afvikles udelukkende elektronisk, såfremt forholdene gør dette formålstjenligt. 

4.8. Forslag, opstillinger, regnskab og budget sendes elektronisk til repræsentanterne senest 4 uger før 

repræsentantskabsmødets afholdelse. I vedtægter skal også ændres nedenstående paragraf 

§ 11 Regnskab og revision 

Autismeforeningens regnskabsår er kalenderåret. Årsregnskabet udarbejdes og revideres, herunder 

detaljeret bilagsrevision, af en statsautoriseret revisor godkendt af Repræsentantskabet. Herudover 

udpeger Repræsentantskabet hvert år 2 revisorer fra egne rækker til intern revision. Denne interne revision 

har alene til opgave at sikre, at Autismeforeningens midler er brugt i overensstemmelse med 

Repræsentantskabets og Hovedbestyrelsens beslutninger og anvisninger. Regnskabet skal senest den 15. 

marts være afleveret til den statsautoriserede revisor, som sikrer, at den samlede revision (såvel ekstern 

som intern) er afsluttet senest den 14. april. En oversigt over de fonde som Autismeforeningen måtte 

forvalte, eller som Autismeforeningen har forbindelse til, fremlægges for Repræsentantskabet i forbindelse 

med Autismeforeningens regnskab med angivelse af fundats og ansøgningsbetingelser. (nye dato forslag 15-

3 & 14-4) 

Nuværende vedtægter: 

4.5. Ordinært repræsentantskabsmøde afholdes hvert år inden udgangen af oktober måned. 

4.6. Ordinært repræsentantskabsmøde indkaldes elektronisk til alle valgte repræsentanter med mindst 8 

ugers varsel. 

4.7. Indkaldelsen skal offentliggøres på Autismeforeningens hjemmeside, samme dag som indkaldelsen 

udsendes. Indkomne forslag til behandling på repræsentantskabsmødet og opstillinger skal være 

sekretariatet i hænde senest 6 uger før repræsentantskabsmødets afholdelse. Hovedbestyrelsen kan 

beslutte, at der som supplement til fysisk fremmøde på repræsentantskabsmødet gives adgang til, at man 

kan deltage elektronisk, uden at være fysisk til stede, og herunder deltage i afstemninger og valg, eller at 

repræsentantskabsmødet afvikles udelukkende elektronisk, såfremt forholdene gør dette formålstjenligt. 

4.8. Forslag, opstillinger, regnskab og budget sendes elektronisk til repræsentanterne senest 4 uger før 

repræsentantskabsmødets afholdelse. 

§ 11 Regnskab og revision Autismeforeningens regnskabsår er kalenderåret.  

Årsregnskabet udarbejdes og revideres, herunder detaljeret bilagsrevision, af en statsautoriseret revisor 

godkendt af Repræsentantskabet.  Herudover udpeger Repræsentantskabet hvert år 2 revisorer fra egne 

rækker til intern revision. Denne interne revision har alene til opgave at sikre, at Autismeforeningens midler 
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er brugt i overensstemmelse med Repræsentantskabets og Hovedbestyrelsens beslutninger og anvisninger.  

Regnskabet skal senest den 1. maj være afleveret til den statsautoriserede revisor, som sikrer, at den 

samlede revision (såvel ekstern som intern) er afsluttet senest den 1. juni. En oversigt over de fonde som 

Autismeforeningen måtte forvalte, eller som Autismeforeningen har forbindelse til, fremlægges for 

Repræsentantskabet i forbindelse med Autismeforeningens regnskab med angivelse af fundats og 

ansøgningsbetingelser.   

Forklaring og motivation: 

Emne Beslutning: Flytning af repræsentantskabsmødet 

Baggrund: Den af HB nedsatte arbejdsgruppe har vurderet mulige konsekvenser ved en flytning af 

repræsentantskabsmødet til et andet tidspunkt på året og om det stadig skal afholdes hvert år 

Løsning Baggrund 

Ideelle tidspunkter 

• Senest udgangen af maj – inden ferie perioderne starter – absolut senest medio juni (i 

vedtægtsændring foreslås perioden d.15-5 til d.15-6) 

• Undgå konfirmationsperioden - når datoen fastlægges bør dato ligge efter Kristi Himmelfartsdag 

Mulige tidspunkter 

• Hvilke krav er der til indkaldelse til mødet - varsler med og uden bilag 

• I dag skal forslag være foreningen i hænde 6 uger før repræsentantskabsmødet afholdes - udsendes 

4 uger før- måske disse frister kan reduceres til 4 og 2 uger? (kræver vedtægtsændring) 

• Regnskab være færdigt og godkendt af alle senest 15. april til udsendelse til repræsentanterne 

• Beretning – indkaldelse mm skal også være klar 

• Kandidater og forslag fra kredse skal ligge klar allerede 1. april (ved møde medio maj. Det giver kort 

frist for kredse efter deres afholdte generalforsamlinger 

Overgangsløsning omkring valgperiode 

• Forlængelse eller forkortelse af valgperioden? 

• Forslag; forkortelse, da der ellers ikke vil være valg på et repræsentantskabsmøde 

• Hvornår skal være første gang 

• Forslag er 2025 – så kan deadlines testes med regnskab 2023 primo 2024 

Fordele 

• Aktuelle tal - både regnskab og budget 

• Nyvalgte lokale bestyrelsesmedlemmer får hurtigere indsigt i Autismeforeningen 

• Autismeforeningen kan holde et kredsseminar i efteråret, her kan bedre følges op på beslutninger 

taget på repræsentantskabsmødet. 

Ulemper 

• Sekretariat og revision får stramme deadlines 
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• Valgperiode ændring (kun i overgangen) 

• Kort periode for beslutning om opstilling til HB for kredsmedlemmerne efter deres 

generalforsamling 

• Sikon tager mange resurser i sekretariat og enkelte HB-medlemmer efter jul (Sikon ultimo april) 

• Kan kredsene nå at afholde deres generalforsamling og kan evt. nye repræsentanter være klar til at 

deltage? Kredsene skal efter nuværende vedtægter have afholdt deres generalforsamling inden 15. 

marts eller udgangen af marts måned. 

Afholdelse af repræsentantskabsmøde kun hver andet år eller sjældnere? 

Andre foreninger der gør dette: 

• Lev Afholder hvert 2. år 

• ADHD. Afholder hvert 2. år 

• SIND. Afholder hvert 3. år 

• CP Denmark. Afholder hvert 2. år 

• Dansk Døve forbund. Afholder hvert 4. år (De reviderede årsrapporter forelægges til orientering) 

• Dansk Handicap Forbund Afholder hvert 2. år, 

Sekretariatet udarbejder nye tidsplaner, laver indstillinger til flytning og vedtægtsændringer til 

repræsentantskabet samt sikrer at datoer matcher regnskab, generalforsamlinger mv. 

HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB anbefaler at stemme for dette forslag.  

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Forslag 3: Forslag til repræsentantskabsmødet 2023 
Forslagsstiller: Nina Catalina Michaelsen, dobbeltmedlem, Tina Studsgård Hansen, dobbeltmedlem, Tanya 

Alvits, dobbeltmedlem, Birgit Ravn, dobbeltmedlem, Emma Katrine Lyng Svensson, dobbeltmedlem, Silke 

Rudolph, dobbeltmedlem, Simon Mosekær Fredsgaard, dobbeltmedlem og Jonas Hawwa Brøns, 

dobbeltmedlem 

Forslag:  

§ 4 Repræsentantskabet 

4.12 Der udarbejdes et retvisende referat over de på repræsentantskabsmødet vedtagne beslutninger. 

Referatet underskrives af dirigent og referent. 

4.13 Repræsentantskabsmødet skal lydoptages digitalt. Den digitale optagelse gemmes indtil næste 

ordinære repræsentantskabsmøde er afviklet. 

 4.14 Referat fra repræsentantskabsmødet skal offentliggøres på Autismeforeningens hjemmeside senest 4 

uger efter repræsentantskabsmødets afholdelse. 

4.15 Såfremt referatet indeholder resumeer af debatter/holdningstilkendegivelser, så har den, hvis 

udtalelser der refereres til, ret til at gøre indsigelse og få sine udtalelser transskriberet og føjet til referatet. 

Indsigelsen skal være afsendt senest 14 dage efter referatets offentliggørelse på hjemmesiden. 
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Nuværende vedtægt: 

§ 4 Repræsentantskabet 

4.12 Der udarbejdes referat over de på repræsentantskabsmødet vedtagne beslutninger. Referatet 

underskrives af dirigent og referent. 

4.13 Repræsentantskabsmødet kan lydoptages digitalt. Den digitale optagelse gemmes indtil næste 

ordinære repræsentantskabsmøde er afviklet. 

 4.14 Referat fra repræsentantskabsmødet skal offentliggøres på Autismeforeningens hjemmeside senest 4 

uger efter repræsentantskabsmødets afholdelse. 

Forklaring og motivation: 

I Autismeforeningen har man haft stort fokus på retssikkerhed. Retssikkerhed er et grundlæggende princip i 

retssystemet, der sikrer, at enhver har ret til en retfærdig og retlig behandling i henhold til loven. Det 

omfatter blandt andet retten til at blive hørt og retten til at få mulighed for at forsvare sig selv. Det samme 

ting gør sig også gældende i forhold til foreningens egne referater. Det er vigtigt at sikre, at referater fra 

repræsentantskabsmøderne afspejler virkeligheden og er nøjagtige, da de har konsekvenser for 

kommunikationen, tilliden, ansvarligheden, retfærdigheden og dokumentationen. 

Kommunikation: Et referat er en måde at overføre information fra en begivenhed, møde eller samtale til 

andre parter, der ikke var til stede. Hvis referatet ikke er retvisende, kan der opstå misforståelser eller 

fejlagtig information, der kan føre til fejl i videre kommunikation og beslutningstagning. 

Pålidelighed: Et referat bruges ofte som dokumentation af en begivenhed, møde eller aftale. Hvis referatet 

ikke er retvisende, kan det underminere troværdigheden og pålideligheden af dokumentationen. 

Ansvarlighed: Et referat kan indeholde vigtige beslutninger, handlinger eller aftaler, som parterne er 

ansvarlige for at følge op på. Hvis referatet ikke er retvisende, kan det føre til forvirring omkring ansvar og 

opfølgning. 

Retfærdighed: Et retvisende referat sikrer, at alle parter har en korrekt gengivelse af begivenheden eller 

samtalen. Dette er vigtigt for at undgå partiskhed eller favorisering af en bestemt part. 

Dokumentation: Et retvisende referat fungerer som en formel dokumentation af en begivenhed eller aftale. 

Det kan bruges som bevis eller reference på et senere tidspunkt, hvis der opstår uenighed eller tvister. 

I Autisme- og Aspergerforeningen oplevede vi efter det ekstraordinære repræsentantskabsmøde 

14.02.2023, at det resume, der blev skrevet af debatten, var misvisende. Vi henvendte os gentagende gange 

til både formand, referent, sekretariatschef, hovedbestyrelsen og en enkelt gang til dirigenten, men det 

misvisende referat kunne ikke ændres. Det er denne praksis, vi gerne vil være med til at ændre. 

Læs mere her: https://autisme-asperger.dk/nyheder/4149/autisme-og-aspergerforeningensupplerer-

hermed-referatet-fra-autismeforeningens-ekstraordinaererepraesentantskabsmoede-14-2-2023 

HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB anbefaler at man ikke stemmer for dette forslag.  

 

https://autisme-asperger.dk/nyheder/4149/autisme-og-aspergerforeningensupplerer-hermed-referatet-fra-autismeforeningens-ekstraordinaererepraesentantskabsmoede-14-2-2023
https://autisme-asperger.dk/nyheder/4149/autisme-og-aspergerforeningensupplerer-hermed-referatet-fra-autismeforeningens-ekstraordinaererepraesentantskabsmoede-14-2-2023


September 2023 

Side 7 af 18 
 

Forslag 4: Forslag til repræsentantskabsmødet 2023 
Forslagsstiller: Nina Catalina Michaelsen, dobbeltmedlem, Tina Studsgård Hansen, dobbeltmedlem, Tanya 

Alvits, dobbeltmedlem, Birgit Ravn, dobbeltmedlem, Emma Katrine Lyng Svensson, dobbeltmedlem, Silke 

Rudolph, dobbeltmedlem, Simon Mosekær Fredsgaard, dobbeltmedlem og Jonas Hawwa Brøns, 

dobbeltmedlem 

Forslag: 

§ 4 Repræsentantskabet 

4.12 Der udarbejdes et retvisende referat over de på repræsentantskabsmødet vedtagne beslutninger. 

Referatet underskrives af dirigent og referent. 

4.13 Repræsentantskabsmødet kan lydoptages digitalt. Den digitale optagelse gemmes indtil næste 

ordinære repræsentantskabsmøde er afviklet. 

 4.14 Referat fra repræsentantskabsmødet skal offentliggøres på Autismeforeningens hjemmeside senest 4 

uger efter repræsentantskabsmødets afholdelse. 

4.15 Såfremt referatet indeholder resumeer af debatter/holdningstilkendegivelser, så har den, hvis 

udtalelser der refereres til, ret til at gøre indsigelse og få sine udtalelser transskriberet og føjet til referatet. 

Indsigelsen skal være afsendt senest 14 dage efter referatets offentliggørelse på hjemmesiden. 

Nuværende vedtægt: 

§ 4 Repræsentantskabet 

4.12 Der udarbejdes referat over de på repræsentantskabsmødet vedtagne beslutninger. Referatet 

underskrives af dirigent og referent. 

4.13 Repræsentantskabsmødet kan lydoptages digitalt. Den digitale optagelse gemmes indtil næste 

ordinære repræsentantskabsmøde er afviklet. 

 4.14 Referat fra repræsentantskabsmødet skal offentliggøres på Autismeforeningens hjemmeside senest 4 

uger efter repræsentantskabsmødets afholdelse. 

Forklaring og motivation: 

I Autismeforeningen har man haft stort fokus på retssikkerhed. Retssikkerhed er et grundlæggende princip i 

retssystemet, der sikrer, at enhver har ret til en retfærdig og retlig behandling i henhold til loven. Det 

omfatter blandt andet retten til at blive hørt og retten til at få mulighed for at forsvare sig selv. Det samme 

ting gør sig også gældende i forhold til foreningens egne referater. Det er vigtigt at sikre, at referater fra 

repræsentantskabsmøderne afspejler virkeligheden og er nøjagtige, da de har konsekvenser for 

kommunikationen, tilliden, ansvarligheden, retfærdigheden og dokumentationen. 

Kommunikation: Et referat er en måde at overføre information fra en begivenhed, møde eller samtale til 

andre parter, der ikke var til stede. Hvis referatet ikke er retvisende, kan der opstå misforståelser eller 

fejlagtig information, der kan føre til fejl i videre kommunikation og beslutningstagning. 

Pålidelighed: Et referat bruges ofte som dokumentation af en begivenhed, møde eller aftale. Hvis referatet 

ikke er retvisende, kan det underminere troværdigheden og pålideligheden af dokumentationen. 
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Ansvarlighed: Et referat kan indeholde vigtige beslutninger, handlinger eller aftaler, som parterne er 

ansvarlige for at følge op på. Hvis referatet ikke er retvisende, kan det føre til forvirring omkring ansvar og 

opfølgning. 

Retfærdighed: Et retvisende referat sikrer, at alle parter har en korrekt gengivelse af begivenheden eller 

samtalen. Dette er vigtigt for at undgå partiskhed eller favorisering af en bestemt part. 

Dokumentation: Et retvisende referat fungerer som en formel dokumentation af en begivenhed eller aftale. 

Det kan bruges som bevis eller reference på et senere tidspunkt, hvis der opstår uenighed eller tvister. 

I Autisme- og Aspergerforeningen oplevede vi efter det ekstraordinære repræsentantskabsmøde 

14.02.2023, at det resume, der blev skrevet af debatten, var misvisende. Vi henvendte os gentagende gange 

til både formand, referent, sekretariatschef, hovedbestyrelsen og en enkelt gang til dirigenten, men det 

misvisende referat kunne ikke ændres. Det er denne praksis, vi gerne vil være med til at ændre. 

Læs mere her: https://autisme-asperger.dk/nyheder/4149/autisme-og-aspergerforeningensupplerer-

hermed-referatet-fra-autismeforeningens-ekstraordinaererepraesentantskabsmoede-14-2-2023 

HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB anbefaler at man ikke stemmer for dette forslag. 

 

_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 5: Forslag vedtægtsændring til ”§ 6 – Hovedbestyrelsen”  
 

Forslagsstiller: Hovedbestyrelsen 
 

Forslag: -  
§6 Hovedbestyrelse Hovedbestyrelsen består af 11 medlemmer. Formanden for Autismeforeningen samt 
de 2 næstformænd indgår i de 11 medlemmer. 8 hovedbestyrelsesmedlemmer samt to suppleanter vælges 
af repræsentantskabet. Formanden og de 2 næstformænd vælges også af repræsentantskabet.   
Alle medlemmer af Autismeforeningen er valgbare til hovedbestyrelsen. Fastansatte medarbejdere i 
sekretariatet eller i fonde, som Autismeforeningen forvalter eller har som datterselskaber, kan ikke vælges 
til Hovedbestyrelsen, men kun til kredsbestyrelser. Formanden er undtaget. Genvalg kan finde sted.   
 
Hovedbestyrelsen leder foreningen imellem repræsentantskabsmøderne 
  
Alle beslutninger i Hovedbestyrelsen skal, hvor intet andet fremgår af denne vedtægt, træffes ved simpelt 
flertal blandt de deltagende, dog således, at Hovedbestyrelsesmedlemmer, der samtidig har et 
ansættelsesforhold til Autismeforeningen eller fonde, som Autismeforeningen forvalter ikke udgør 
flertallet. Alle beslutninger i Hovedbestyrelsen skal, hvor intet andet fremgår af denne vedtægt, træffes ved 
simpelt flertal blandt de deltagende.  
 

Nuværende vedtægt: 

§6 Hovedbestyrelse 

Hovedbestyrelsen består af 11 medlemmer. Formanden for Autismeforeningen samt de 2 næstformænd 

indgår i de 11 medlemmer.  8 hovedbestyrelsesmedlemmer samt to suppleanter vælges af 

repræsentantskabet. Formanden og de 2 næstformænd vælges også af repræsentantskabet. Alle 

https://autisme-asperger.dk/nyheder/4149/autisme-og-aspergerforeningensupplerer-hermed-referatet-fra-autismeforeningens-ekstraordinaererepraesentantskabsmoede-14-2-2023
https://autisme-asperger.dk/nyheder/4149/autisme-og-aspergerforeningensupplerer-hermed-referatet-fra-autismeforeningens-ekstraordinaererepraesentantskabsmoede-14-2-2023
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medlemmer af Autismeforeningen er valgbare til hovedbestyrelsen. Fastansatte medarbejdere i 

sekretariatet eller i fonde, som Autismeforeningen forvalter eller har som datterselskaber, kan ikke vælges 

til Hovedbestyrelsen, men kun til kredsbestyrelser. Formanden er undtaget. Genvalg kan finde sted. Alle 

beslutninger i Hovedbestyrelsen skal, hvor intet andet fremgår af denne vedtægt, træffes ved simpelt flertal 

blandt de deltagende, dog således, at Hovedbestyrelsesmedlemmer, der samtidig har et ansættelsesforhold 

til Autismeforeningen eller fonde, som Autismeforeningen forvalter ikke udgør flertallet. Alle beslutninger i 

Hovedbestyrelsen skal, hvor intet andet fremgår af denne vedtægt, træffes ved simpelt flertal blandt de 

deltagende. 

Forklaring og motivation: 

Baggrund for forslaget  
Det er vigtigt, at dette medtages i vores vedtægter, så Hovedbestyrelsens ansvar og kompetencer mellem 
repræsentantskabsmøderne er præciseret og juridisk gældende – og ikke kun efterleves på baggrund af 
historik og formodet praksis.  
 
HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB anbefaler at man stemmer for dette forslag.  
_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 6: Forslag til repræsentantskabsmødet 2023 
Forslagsstiller: Tina Studsgård 

Forslag: 

§ 7 Foreningens drift Hovedbestyrelsen er ansvarlig for, at der etableres et sekretariat som ledes af en ansat 

sekretariatschef i tæt samarbejde med formanden. Hovedbestyrelsen har ret til fuld indsigt i alt materiale, 

der vedrører foreningens drift, herunder dokumenter, kontooversigter, regnskaber, indberetninger, 

kontrakter og andre relevante oplysninger. De forespurgte informationer skal være hovedbestyrelsen i 

hænde indenfor 5 hverdage. Hovedbestyrelsens referater, referat fra repræsentantskabsmødet, 

konstitueringsliste, reviderede vedtægter, årsberetning samt godkendt årsregnskab offentliggøres på 

Landsforeningens hjemmeside senest 1 måned efter afholdt repræsentantskabsmøde. Hovedbestyrelsen 

kan nedsætte et forretningsudvalg. 

Gammel vedtægt: 

§ 7 Foreningens drift Hovedbestyrelsen er ansvarlig for, at der etableres et sekretariat som ledes af en ansat 

sekretariatschef i tæt samarbejde med formanden. Hovedbestyrelsens referater, referat fra 

repræsentantskabsmødet, konstitueringsliste, reviderede vedtægter, årsberetning samt godkendt 

årsregnskab offentliggøres på Landsforeningens hjemmeside senest 1 måned efter afholdt 

repræsentantskabsmøde. Hovedbestyrelsen kan nedsætte et forretningsudvalg. 

Forklaring og motivation: 

Hovedbestyrelsen er ansvarlig for at træffe beslutninger, der påvirker foreningens drift og medlemmers 

interesser. For at kunne træffe velinformerede beslutninger er det afgørende, at hovedbestyrelsen har ret til 

fuld indsigt i alt materiale, der vedrører foreningens drift. 

Fuld indsigt i dokumenter, regnskaber, indberetninger, kontrakter og andre relevante oplysninger giver 

hovedbestyrelsen mulighed for at få overblik over foreningens aktiviteter og økonomiske situation. Dette er 

nødvendigt for at kunne vurdere foreningens økonomiske bæredygtighed, overholde lovgivningsmæssige 
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krav og tage hensyn til medlemmernes interesser. Endelig er det også vigtigt at understrege, at 

hovedbestyrelsen har et lovmæssigt ansvar for foreningens drift. 

De er ansvarlige for foreningens regnskabsaflæggelse, overholdelse af gældende love og reguleringer og 

generelt for at handle i foreningens bedste interesse. Fuldstændig indsigt i alt materiale er afgørende for at 

sikre, at hovedbestyrelsen kan opfylde dette ansvar og træffe velinformerede beslutninger. 

HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB anbefaler at man ikke stemmer for dette forslag, da dette 
hører hjemme i HB’s forretningsorden ikke i vedtægterne, samt i praksis fungerer denne arbejdsgang 
allerede. Ligeledes kan 5 dages fristen være fordyrende ift. fx sekretariats resurser. 

_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 7: Forslag om tilføjelse til § 7 Foreningens drift  
 

Forslagsstiller: Kreds Limfjord og Kreds Nordjylland 

Forslag: 

Hovedbestyrelsen er ansvarlig for, at der etableres et sekretariat som ledes af en ansat sekretariatschef i tæt 

samarbejde med formanden.  § 7 Sekretariatet er ansvarlig for, at kredsene har adgang til de nødvendige IT-

redskaber, som det kræves for at kunne håndtere driften af kredsen, i form af Microsoft Office pakken, samt 

muliggøre afholdelse af online møder og webinarer på en driftssikker platform, der kan anvendes med flere 

forskellige styresystemer (både Windows og Mac)  dette kan f.eks. være Zoom. 

Forklaring og motivation:  

Vi ønsker at sikre, at alle foreningens kredse har adgang til de nødvendige IT redskaber, som det kræver at 
køre en kreds, herunder at alle bestyrelsesmedlemmer, har adgang til Office pakken, så man kan skrive 
referater, lave regnskab, udforme invitationer til foredrag mv.   
  
Samtidig mener vi det er vigtigt, at alle kredse har adgang til en online kommunikationsplatform, hvor man 
kan afholde møder og webinarer. I begge kredse har vi siden coronanedlukningen, haft gode erfaringer 
med at afholde webinarer og selvom det hverken kan eller skal afløse de fysiske foredrag, så er det en form 
som vi mener gavner både foreningen, de frivillige og vores medlemmer.   
  
Der ligger dog en stor udfordring i, at vi ikke længere har adgang til Zoom. Vi ved godt at muligheden for 
afholdelse af webinar stadig er muligt via Teams, men vi oplever ofte tekniske udfordringer, hvilket er en 
kendt problemstilling, idet Teams er udviklet til brug med Windows og fungerer derfor ikke optimalt, eller 
ofte slet ikke, hvis f.eks. oplægsholderen bruger MacBook, eller deltageren sidder med en Iphone.   
  
Under autismeugen oplevede vi tilsvarende udfordringer, både med tekniske udfordringer, men også i fht. 
deltagerantal og redningen her blev at vi kunne få adgang til Zoom, takket været vores samarbejdspartnere 
i Autisme Ungdom og AAF. Zoom er udviklet til formålet og virker på alle styresystemer.   
  
Vi mener det er vigtigt, at vi som forening kan tilbyde vores medlemmer at deltage i vores arrangementer 
online. Dette gælder både ved større arrangementer som repræsentantskabet og SIKON, samt foredrag og 
netværk i kredsene.   
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Webinar er platform som har givet os mulighed for at nå ud til flere personer, end hvis det havde været et 
fysisk foredrag. Dels giver det mulighed for at nå ud til en geografisk bredere målgruppe, men vi rammer 
også dem som f.eks. ellers ikke havde deltaget, fordi det kræver pasning af børn og dem som har det bedst 
hjemme i egne trygge rammer.   
  
Økonomisk ligger der desuden en besparelse for kredsen, da oplægsholderen ofte har en reduceret pris på 
webinarer og der er ingen udgifter til transport, overnatning eller forplejning.   
  
Vi ser desuden et stort udviklingspotentiale i brugen af online platforme, f.eks. online netværk, eller 
medlemskampagner, f.eks. ”Bliv medlem og få adgang til online grundkursus i autisme” eller ”Bliv medlem 
og få adgang til 2 gratis webinarer”  
 
HB’s indstilling til repræsentantskabet:  HB anbefaler at man ikke stemmer for dette forslag, da det ikke 
bør stå i vedtægterne hvilken software der skal anvendes, det skal der i stedet løbende arbejdes med i 
sekretariatet, ud fra prisramme og krav til software. Så HB imødekommer forslagsstiller på at kredsene 
skal kunne arbejde digitalt, men det bør ikke stå i vedtægterne. 
_______________________________________________________________________________________________ 

  



September 2023 

Side 12 af 18 
 

Andre indkommende forslag 
_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 8: Medlemsforslag i anledning af Repræsentantskabsmøde den 
28.-29. oktober 2023. Forslag til sikring af bedre autistisk repræsentation 
Forslagsstiller: Nana Marie Andersen, Lise Rask & Lise Lotz 

Forslag: 

A. At Autismeforeningen udarbejder en specifik handlingsplan, der skal gøre det tydeligt, hvordan man 

konkret og målrettet vil arbejde for, at autister bliver repræsenteret langt stærkere i foreningens 

demokratiske organer. Begrundelsen er den samme som i det oprindelige forslag. (Vedhæftet) 

Vi foreslår desuden: 

B. At handlingsplanen udarbejdes af en arbejdsgruppe med mindst 50% erklærede autister, der - støttet af 

sekretariatet - arbejder med problematikken frem til repræsentantskabsmødet i 2024. Til den tid stilles 

resultatet af arbejdet som forslag til drøftelse. 

Forklaring og motivation: 

I 2020 fremsendte undertegnede og Nana Marie Andersen og Lise Rask et forslag til drøftelse på 

repræsentantskabsmødet. Forslaget blev vedtaget. Der er sket mange ting i Autismeforeningen i de 

mellemliggende tre år, men det er ikke klart for os, at der er blevet arbejdet på netop det, som forslaget gik 

ud på.Vi foreslår derfor igen. 

Vi er klar til at uddybe forslagene, hvis I har brug for det, og vi vil selvfølgelig gerne inddrages i arbejdet med 

at udvikle en god handlingsplan. 

Med venlig hilsen 

Nana Marie Andersen, Lise Rask & Lise Lotz 

HB’s indstilling til repræsentantskabsmødet: HB anbefaler at man stemmer imod dette forslag. HB 
ønsker dog at imødekomme forslagsstillers ønsker og nedsætter en arbejdsgruppe, som undersøger 
problematikken og inddrager gerne forslagsstiller. 

______________________________________________________________________________________________  

Forslag 9: Forslag til ændring af Repræsentantskabets forretningsorden   
 

Forslagsstiller: Kreds Fyn 

Forslag:  

Punkt I tilføjes der:   

Der skal i referatet tilføjes navn og kreds ved spørgsmål og kommentarer  
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Forklaring og motivation: 

I referaterne fra 2015-2021 har der været præcedens for at kommentarer er ledsaget af navn og tilhørende 
kreds, men fra 2022 og frem har det været fortolkninger af det sagte, der er ført til referat. Hvilket har givet 
mange misforståelser og uenigheder. Hvorfor vi ønsker denne tilføjelse til forretningsordenen.   
 
HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB anbefaler at man stemmer for dette forslag.  
 
_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 10: Landsforeningen Autisme, Kreds Østjyllands forslag til 
repræsentantmødet 
Forslagsstiller: Kreds Østjylland 

Forslag: 

Kreds Ø foreslår at repræsentantskabet får fremlagt alle bilag på advokatudgifter for 

2020, 2021, 2022 og 2023 frem til rep. møde. 

Forklaring og motivation: 

På baggrund af de seneste års stigende udgifter til advokatbistand, ser vi med bekymring på foreningens 

økonomi. Vi foreslår en fremlæggelse over de fire års bilag til advokatbistand, så repræsentantskabet kan få 

indsigt i tendenserne for disse udgifter og følge udviklingen. 

HB’s indstilling til repræsentantskabsmødet:  HB anbefaler at man ikke stemmer for dette forslag 
Grundet at beløbene allerede er tilgængelige i foreningens regnskab. Ligeledes vil dette forslag være 
dyrt at realisere.  

_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 11: Landsforeningen Autisme, Kreds Østjyllands forslag til 
repræsentantmødet 
Forslagsstiller: Kreds Østjylland 

Forslag: 

2. Kreds Ø foreslår at Hovedbestyrelsen redegør for nedenstående tre selvstændige forslag 

2a, 2b, 2c: Vedr. underkendelse af Kreds ØJ generalforsamlings beslutning. Formand Brian har mundtligt 

tilkendegivet at vedtægtsændringerne jf. punkt 11 og 12 ikke kan godkendes af HB. 

a. Landsforeningen Autisme Kreds Østjylland ønsker at hovedbestyrelsen redegør for beslutningsgrundlaget 

for at underkende kredsens generalforsamlings beslutning om vedtægtsændringer? Dette da Brian 

mundtligt har tilbagemeldt at vedtægtsændringerne ikke kan godkendes af HB. 

b. Redegørelsen bedes sættes i forhold til Autismeforeningens ønske om at være en demokratisk forening, 

samt Autisme foreningens vedtægter. 
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c. Hovedbestyrelsen bedes svare på om man har forholdt sig til at kredsforeninger med eget CVR nr. er 

selvstændige juridiske enheder? 

HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB har drøftet forslaget med Benny Collenburg (advokat og 
tidligere dirigent), som ikke mener at disse forslag hører til under behandling af indkomne forslag, men i 
stedet er eksempler på spørgsmål og kommentarer man kan efterspørge under beretningen.  

_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 12: Landsforeningen Autisme, Kreds Østjyllands forslag til 
repræsentantmødet 
Forslagsstiller: Kreds Østjylland 

Forslag:  

3. Kreds Ø foreslår at Hovedbestyrelsen redegør for nedenstående tre selvstændige forslag 

3a, 3b, 3c: Vedr. Autismeforeningens indsigelse mod Autisme- og Aspergerforeningen 

figurmærkeregistrering 

a. Landsforeningen Autisme Kreds Østjylland ønsker at hovedbestyrelsen redegør for beslutningsgrundlaget 

for at gøre indsigelse mod Autisme- og Aspergerforeningens figurmærke-registrering af deres nye logo, også 

set i forhold til Autismeforeningens formålsparagraf. 

b. Hovedbestyrelsen bedes redegøre for anklagen om, at samarbejdspartnerens (Autisme- og 

Aspergerforeningen) registrering af deres 9 år gamle navn, skulle være foretaget i ond tro. Særligt taget i 

betragtning af de indsigelser Autisme- og Aspergerforeningen gjorde på talrige møder - inden denne 

registrering, samt den store debat, der var til repræsentantskabsmødet 2022. 

c. Har hovedbestyrelsen sikret sig ret til ordmærket ”Autismeforeningen”? 

HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB har drøftet forslaget med Benny Collenburg (advokat og 
tidligere dirigent), som ikke mener at disse forslag hører til under behandling af indkomne forslag, men i 
stedet er eksempler på spørgsmål og kommentarer man kan efterspørge under beretningen. 

_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 13: Landsforeningen Autisme, Kreds Østjyllands forslag til 
repræsentantmødet 
Forslagsstiller: Kreds Østjylland 

Forslag:  

4. Kreds Ø foreslår at Hovedbestyrelsen redegør for nedenstående forslag: Vedr. oprettelsen af 

kommuneforeningen Landsforeningen Autisme Vesthimmerland Vi foreslår at repræsentantskabet oplyses 

om, hvordan Hovedbestyrelsen anskuer at Autisme Vesthimmerland har benyttet foreningens logo og navn 

til at få medlemmer på Autismeforeningens goodwill/immaterielle rettigheder, og hvorledes forholder 

Hovedbestyrelsen sig til Autismeforening Vesthimmerlands brug af foreningens figurmærke? 
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HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB har drøftet forslaget med Benny Collenburg (advokat og 
tidligere dirigent), som ikke mener at disse forslag hører til under behandling af indkomne forslag, men i 
stedet er eksempler på spørgsmål og kommentarer man kan efterspørge under beretningen. 

_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 14: Landsforeningen Autisme, Kreds Østjyllands forslag til 
repræsentantmødet 
Forslagsstiller: Kreds Østjylland 

Forslag: 

5. VEDR. KREDSMEDLEMMERS DELTAGELSE PÅ SIKON-KONFERENCEN FORSLAG til afstemning: 

AUTISMEFORENINGEN tilbyder alle kredse to billetter (inkl. overnatning en nat, samt forplejning, 

transportudgiften skal kredsen selv afholde medmindre Autismeforeningen tilbyder at afholde denne 

udgift), til SIKON-konferencen hvert år - omkostningsfrit for kredsene. Op til to, yderligere billetter kan 

tilbydes hver kreds - til en pris, der svarer til 50% af udbudsprisen. 

Hovedbestyrelsen får mandant til at strukturere dette forhold rent praktisk, i samarbejde med kredsene. 

Forklaring og motivation: 

Kreds Østjylland har følgende udkast til strukturering – dette skal ikke til afstemning. 

• Vælger en kreds at modtage tilbuddet, binder de sig samtidigt til at lade kredsmedlemmerne 

deltage i ´servicearbejde´ (uddybes herunder). 

• Deltager kun et medlem fra en kreds, på de foreslåede vilkår, bindes kun dette ene medlem til 

´servicearbejde´. 

• ´Servicearbejde´ betyder, at kredsmedlemmer bruger kræfter ved en fælles ´kredsstand´ i 

udbyderområdet, i tidsrummet, hvor udbyderes stande er åbne for publikum. 

• En ´kreds-stand´ bemandes af et kredsmedlem fra hver kreds, i åbningstiden. 

• Kredsmedlemmer fra de enkelte kredse tager selv ansvaret for en vagtplan - og hvem der bemander 

hvornår. 

• Hver kreds er dermed ansvarlig for, at et kredsmedlem, fra deres egen kreds, er klar til at bemande 

standen i standens åbningstid, samt at der hjælpes med det praktiske omkring opstilling af 

standende. 

• Autismeforeningen sørger for at der er borde klar til at lave en stand med. 

• De forskellige kredse kan medbringe brochurer fra lokalområderne – og evt. beachflag e.l. – der kan 

indgå, som en del af udstillingen. 

• Alle forpligter sig til at bære et badge-/navneskilt, der tydeligt fortæller hvilken kreds, de er 

hjemhørende i. 

• Der laves to stande, en stand øst for Storebælt og en stand for Vest for Storebælt. 

Placeringen af disse kan planlægges af Autismeforeningen - set ud fra en helhedsvurdering af de andre 

standes placeringer. Placeringerne forventes at være på umiddelbar synlige og let tilgængelige steder for 

alle SIKON-deltagere. 
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• Servicearbejdet´ vil bestå i at være til rådighed med dialog og sparring for de forældre, autister og 

fagpersoner o.a., der har lyst til og brug for en snak med et lokalt kredsmedlem. 

• Dialog og samtale vil være tilgængelig for forældre, autister og fagfolk o.a. direkte ved standen i 

standenes åbningstid.’ 

• ´Servicearbejdet´ består også i at gøre kredsarbejdet og kredsenes tilbud tydeligt for SIKON-

deltagere – ved den blotte samlede tilstedeværelse og synliggørelse. 

• Det forventes, at et sådant samarbejde, gennem ´servicearbejdet´ også vil fordre og være 

opbyggende netop for samarbejdet kredsene i mellem – samt give mulighed for at give inspiration 

fra den ene kreds til den anden – og vise versa. 

HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB anbefaler at man ikke stemmer for dette, da det vil påføre 
foreningen en uhensigtsmæssig ekstra udgift.  

HB’s økonomiske beregning til forslaget:  

2 gratis pladser på Sikon med hotel udgør: 206.240 kr og 2 pladser til halv pris: 103.120.   
Samlet udgift bliver 309.360 kr.   
Dertil kommer manglende indtægt fra 2 stadepladser og et fald i omsætning som betyder lavere 
ULHAN.   
(Grønland indgår ikke i beregningen, med Grønland vil beløbet være 328.695 kr).  
 

_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 15: Forslag til Rep-møde.  
 

Forslagsstiller: Rikke Madsen, Kreds Midtsjælland 

Forslag: 

Jeg stiller hermed forslag om at der købes hjælp udefra,  -en mediator,  til at få etableret et konstruktivt 

samarbejde mellem Autismeforeningen og Autisme- og Aspergerforeningen. 

HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB har drøftet, at HB gerne vil genbesøge dette, når den 
verserende sag er afsluttet. 

_______________________________________________________________________________________________ 

Forslag 16: Forslag fra Kreds Fyn til repræsentantskabsmødet 2023   
  

Forslagsstiller: Kreds Fyn 

Forslag: 

Kredsene skal modtage 100,- pr. medlemskab, uanset medlemstype, også dobbelt medlemmer. På 
medlemslisten nævnt som Bruger.   
Vi beder repræsentantskabet tage beslutning om:   

a. Det manglende kontingent for dobbeltmedlemmer, skal udbetales med tilbagevirkende kræft 
b. Det manglende kontingent for dobbeltmedlemmer, skal udbetales fremadrettet   
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Forklaring og motivation: 

Vi er opmærksomme på at fordeling af kontingent ikke normalt behandles under indkomne forslag, da der i 
foreningens vedtægter paragraf 3 stk. 8 står:   
Repræsentantskabet fastsætter på det årlige repræsentantskabsmøde kontingenter og fordelingen af disse 
mellem kredsene og Autismeforeningen.     
Når der alligevel fremsættes under indkomne forslag, skyldes det at der i 2022 var et lignende forslag på 
repræsentantskabsmødet, som blev nedstemt pga. hovedforeningens økonomi. Vi mener ikke, at HB og 
repræsentantskabet har været opmærksomme nedenstående.   
Ifølge samarbejdsaftalen mellem Autisme- og Aspergerforeningen- og Autismeforeningen optages 
dobbeltmedlemmer som fuldgyldige medlemmer af begge foreninger, på alle niveauer.   
Ved gennemgang af referater fra repræsentantskabsmøder i perioden 2015 til 2023 er fordelingen kun 
nævnt i referatet fra 2017, der er siden 2017 IKKE nævnt ændringer omkring fordelingen under 
dagsordenpunktet, fastsættelser af kontingenter. Hvorfor vi mener at beslutningen fra 2017 står ved 
magt. I referatet fra 2017 står der:   
HT gennemgik budgettet for 2018. På baggrund af det udfærdiget budget foreslår hovedbestyrelsen et 
uændret kontingent på kr. 350,- hvoraf de kr. 100,- går til kredsene.   
Der stemmes om godkendelse af budget og kontingent ved håndsoprækning.  Budget er godkendt. 
Kontingent er godkendt.     
Hovedbestyrelsen bedes redegøre for, hvorfor kredsene ikke har modtaget deres andel af kontingentet for 
dobbeltmedlemmer siden 2017. Det er vigtigt at fastslå, om der har været en fejl i administrationen eller 
om der er andre årsager til, at kredsene ikke har modtaget deres andel af kontingentet. Dette for at undgå 
lignende fejl i fremtiden og sikre en effektiv og korrekt fordeling af kontingenter til kredsene.   
 
HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB ønsker at repræsentantskabsmødet tager de økonomiske 
konsekvenser ved det forslag til indtægt (se teksten længere nede) og på baggrund af dette tager en 
beslutning.  
 
HB’s økonomiske beregning til forslaget:  
a) den samlede pris vil være muligt at udregne, men det vil ikke være muligt, at afgøre, hvilken kreds 
som pengene tilfalder, da det forudsætter præcist kendskab til hver ”brugers” tilmelding som bruger, 
eventuelle flytninger af kreds og eventuelt udmeldelsestidspunkt.   
b) det aktuelle beløb: 141900 kr. 
 
________________________________________________________________________________ 

 

Forslag 17: Forslag om kontingent  
Dette punkt behandles under dagsordenspunkt 6 (budget og fastsættelse af kontingent) 

Forslagsstiller: Hovedbestyrelsen 

Forslag:  

• Alment medlemskab er på 375 kr. om året. 
• Virksomhedsmedlemsskab er på 375 kr. om året. 
• Dobbeltmedlemskab stiger er på 375 kr. om året. 
• Støttemedlemskab er på 200 kr. om året.  

Motivation:  
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Vi anbefaler, at der sker en prisstigning på vores medlemskaber (grundet inflation og de stigende priser hos 

andre virksomheder). Foreningens omkostninger er steget og det giver derfor mening, at vi også hæver 

prisen på vores medlemskab 

HB’s indstilling til repræsentantskabet: HB anbefaler at man stemmer for dette forslag.  

 


